
PROTOKÓŁ Nr 42/2018 
z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 16 maja 2018 r. 
 
1. W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

 12 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska, 

 Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka, 

 Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk, 

 Skarbnik Gminy – Marek Malinowski, 

 Pomoc Administracyjna – Karol Żukowski, 

 Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak, 

 Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – Maria Janusz. 

Radni nieobecni: Monika Gardzielewska, Bożena Sikora, Piotr Paczesny. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Gminy. 
3. Sprawy bieżące. 

Ad. 1-2 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki otworzył posiedzenie i przywitał Panią Wójt, 

pracowników Urzędu, Panią Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sołtysów oraz Radnych Rady 

Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że na posiedzeniu będzie obowiązywał 

porządek obrad z sesji jeżeli chodzi o opiniowanie projektów uchwał, chyba że są jakieś 

propozycje o jego zmianę? W związku z brakiem wniosków o zmianę kolejności jako pierwszą 

poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia zasad udzielania dotacji 

z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na dofinansowanie inwestycji służących ochronie 

środowiska poprzez budowę przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Dębnica 

Kaszubska w roku budżetowym 2018. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że pomimo uprzednich konsultacji z Regionalną Izbą 

Obrachunkową na temat poprawnych zapisów uchwały, RIO stwierdziło w swej uchwale 

unieważniającej naszą uchwałę, że zapisy o dofinansowaniu są niejasne. Nasz zapis był „do 50%”, 

w związku z tym dofinansowanie mogło być od 1% do 50%. Nie wiadomo jakiej kwoty 

dofinansowania może spodziewać się mieszkaniec, wobec tego sugestią RIO było sprostowanie 

zapisów. Dodatkowo nie można wymagać od mieszkańców składania oświadczeń pod rygorem 

odpowiedzialności karnej. W związku z tymi zmianami zmianom uległ termin na składanie 

wniosków. Został zniesiony dodatkowy, uzupełniający nabór, pozostał tylko jeden termin do 31 

lipca. Wydłużono termin wykonania instalacji. W zawiązku z tym nie przewidziano dodatkowego 

naboru na to zadanie.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy jest jakieś zainteresowanie budową 

przydomowej oczyszczalni ścieków?  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że nie ma takiego zainteresowania jak na piece. Jednakże 

został złożony jeden wniosek, pomimo braku oficjalnego ogłoszenia projektu. Na przykładzie 

projektu na piece przedstawił, że w konkursie zostało złożonych 24 wnioski z czego 20 



zakwalifikowano. Jednym z powodów niezakwalifikowania wniosków było prowadzenie 

działalności gospodarczej, co wiąże się z pomocą deminimis. Jak wiadomo w tym roku 

przedsiębiorcy zostali wykluczeni z możliwości ubiegania się o dofinansowanie. Osoba ta została 

odesłana na przyszły rok. Ci co chcieli złożyli wnioski, więcej zainteresowania nie było. Został 

już złożony wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radych ma 

jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały został zaopiniowany w stosunku 

/11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki 

stwierdził jednogłośne zaopiniowanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o przedstawienie kolejnego projektu 

uchwały jakim był projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Dębnica 

Kaszubska. W tej sprawie głos oddał Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. 

Radny M. Olech poinformował, że ogólnym podsumowaniem sprawy jest odrzucenie skargi. 

Komisja zwróciła się do radcy prawnego o opinię. Po tej opinii stwierdzono, że skarga jest 

bezzasadna. Komisja nie może zmienić decyzji wójta.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy skarga ta była złożona 

w związku z brakiem udostępnienia informacji publicznej? 

Radny M. Olech potwierdził.  

Sekretarz R. Krawczyk dodał, że urząd dwukrotnie odpowiadał, że żądana informacja nie jest 

informacją publiczną, dwukrotnie odmówiono wydania nagrania, gdyż nie stanowi to informacji 

publicznej. Sprawa trafiła do Samorządowego Kolegium Odwoławczego, które poprosiło 

wnioskodawcę o sprecyzowanie wniosku i określenie jak powinien być rozpatrzony. 

Wnioskodawca określił swe pismo jako skargę, która powinna być rozpatrzona w trybie KPA, 

stąd też skarga trafiła do Komisji Rewizyjnej. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy można wystąpić o nagranie 

w trybie wniosku o udostępnienie informacji publicznej? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że odsłuchać nagrania z posiedzenia komisji można, ale 

nie stanowi ono informacji publicznej. Każdy Radny obecny na posiedzeniu może odsłuchać 

swoich wypowiedzi, ale nie na podstawie wniosku o udostępnienie informacji publicznej. 

Wnioskodawca prosił aby dosłownie potraktować Jego wniosek, wobec czego tak rozstrzygnięto.  

Radny M. Olech oznajmił, że forma wystąpienia o nagranie była niewłaściwa. 

Sekretarz R. Krawczyk dodał, że aby nie posługiwać się imieniem i nazwiskiem w skardze 

zmieniono zapis na „Uznaje się skargę złożoną dnia 19 kwietnia 2018 r. na Wójta Gminy 

Dębnica Kaszubska za bezzasadną.”. Uchwała nie może zawierać danych, które mogą 

zidentyfikować daną osobę. Kary jakie grożą za naruszenie danych osobowych są kosmiczne 

i nakładane są na osobę dopuszczającą się tego naruszenia. Poprosił o rozważne wypowiedzi 

wśród mieszkańców, aby nie narażać się na nieprzyjemności. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zauważył, że z jednej strony będą tak ściśle chronione 

dane, a z drugiej strony posiedzenia sesji mają być nagrywane i transmitowane.  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że jest orzeczenie Głównego Inspektora Ochrony Danych 

Osobowych w tej sprawie, które mówi, że nagrania będą sprzeczne z przepisami. 



Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że osób publicznych obostrzenia nie dotyczą, ale przy 

składaniu interpelacji powinno się mówić ogólnie, bez przytaczania danych personalnych.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radych ma 

jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały został zaopiniowany w stosunku 

/11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki 

stwierdził jednogłośne zaopiniowanie projektu uchwały. 

Radny M. Olech dodał, że na przyszłość należy pamiętać o tym, aby przed składaniem wniosku 

dopytać się o pewne sprawy, a dopiero później działać w tej sprawie.  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że każdy może załatwiać sprawy jak chce, nie 

każdy ma chęci przed tym to skonsultować. Niektórych mogą urazić takie słowa. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o przedstawienie kolejnego projektu 

uchwały jakim był projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania Wójta Gminy Dębnica Kaszubska z wykonania budżetu gminy za 2017 rok  

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że Radni otrzymali wszystkie bilanse, rachunki do końca 

marca wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok. Regionalna Izba 

Obrachunkowa wydała opinię o sprawozdaniu za zeszły rok. Skarbnik oświadczył, że opinia 

może zostać przedstawiona na komisjach lub później na sesji, a na komisjach przytoczy jej 

sentencję.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zaproponował, żeby opinia została odczytana na sesji 

w związku z tym, że nie wszyscy Radni są obecni na posiedzeniu.  

Skarbnik M. Malinowski przytoczył sentencję uchwały RIO. Skarbnik poinformował również, że 

Komisja Rewizyjna bada dokumentację wyszczególnioną w uchwale i sporządza uchwałę 

w sprawie absolutorium. Uchwała Komisji Rewizyjnej została pozytywnie zaopiniowana przez 

RIO. Dla jasności komisja wystąpiła o udzielenie absolutorium dla Wójta. Wszystko zostanie 

przygotowane na sesję. Skarbnik M. Malinowski przytoczył treść uzasadnienia uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem pytań sam zabrał głos i zwrócił się 

z pytaniem jak wygląda sprawa ściągalności podatków? 

Radny M. Olech odpowiedział, że nastąpiło zwiększenie zaległości podatkowych, w stosunku do 

roku poprzedniego, konkretnie chodzi o podatek od nieruchomości. Jeden podatnik je 

wygenerował. Częściowo zadłużenia w tym roku zostały już uregulowane. Jednak zadłużenie 

wygenerowane w sprawozdaniu za rok poprzedni cały czas figuruje. Nie można tego zmienić.  

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że podstępowanie windykacyjne miało miejsce, teraz jest 

układ ratalny i jest on spłacany. 

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że umorzenia zaległości dotyczą mieszkańców, nie 

przedsiębiorców i są to sytuacje losowe.  

Radny M. Olech zauważył, że jeżeli chodzi o transport, to sprzętu na terenie gminy przybywa. 

Przedsiębiorcy, którzy odeszli rejestrują auta u nas, choć siedziba ich firmy znajduje się poza 

granicami gminy.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem ile osób zalega w płatnościach za 

śmieci? 



Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że takich danych na tą chwilę nie ma przygotowanych. 

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że wszystkie dane znajdują się w sprawozdaniu 

przedstawionym na koniec marca. Nie ma sensu powielać tych danych. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radych ma 

jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego 

projektu uchwały. 

Projekt uchwały nie został zaopiniowany.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o przedstawienie kolejnego projektu 

uchwały jakim był projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

z wykonania budżetu gminy w 2017 roku. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że wszystko co zawierał budżet od podstaw było ustalane 

przez obecną kadrę. W tym roku był duży wzrost budżetu na inwestycje. Jest dużo środków 

z zewnątrz, budżet jest bardzo rozwojowy i inwestycyjny. Rok 2017 był dobry, a przed nami jest 

jeszcze lepszy. Dla Radnych należy się szacunek i zaufanie. Można wiele zrobić, jest spokojnie, 

przejrzyście i klarownie.  

Radny M. Olech poinformował, że zadłużenia gminy były spłacane.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w roku ubiegłym zadłużenie było spłacane, a w tym 

roku wspólnie postanowiono o zaciągnięciu zadłużenia w związku z remontem drogi 

wojewódzkiej 210. Jest już po przetargu na tą drogę, tylko jeden wykonawca złożył ofertę na 

kwotę 17 mln zł. Sam wodociąg został wyceniony przez niego na kwotę 1,5 mln zł, czyli prawie 3 

razy więcej niż jest na niego przeznaczony budżet. Postanowiono, że przetarg zostanie 

powtórzony. Poprzedni został niefortunnie ogłoszony, tuż przed długim weekendem majowym. 

Zainteresowani wykonawcy dzwonili z pytaniem czy byłaby możliwość przesunięcia terminu 

składania ofert, niestety czegoś takiego się nie praktykuje. Jeżeli po kolejnym przetargu cena nie 

zejdzie w dół, to trzeba będzie ograniczyć zakres prac. Wola jest aby dalej realizować zadanie.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem co ze sprzedażą działki 222? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że przesłano propozycję do osób, ale przetarg jeszcze nie 

został ogłoszony. Dopóki nie będzie wiadomo za jaką kwotę wykona się remont drogi, działka 

nie zostanie wypuszczona na sprzedaż.  

Sekretarz R. Krawczyk oświadczył, że decyzja o sprzedaży działki leży po stronie gminy.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że wie o jednej osobie zainteresowanej 

i ta osoba ma wszelkie możliwości kupić działkę w pierwszym przetargu.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jeżeli ktoś ma uprawnienia do kupna nieruchomości, 

to rynek jest atrakcyjny. Gmina jest przygotowana pod kątem sprzedaży działki, jest czujna. 

Skarbnik M. Malinowski dodał, że nie powinniśmy wahać się w sytuacji gdy kolejny przetarg nie 

wypali, a sprzedaż działki już tak. W takim przypadku działkę należy sprzedać, a dochody z jej 

sprzedaży zasilą przyszłoroczny budżet. W ustawie mowa jest o tym, że budżet może być 

finansowany nadwyżką budżetową uzyskaną w poprzednim roku. 

Radny M. Batóg oświadczył, że nie rozumie 70-cio procentowej zwyżki na inwestycji. Czy można 

powołać biegłego, który wyceni koszty remontu drogi? 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że kosztorys był sporządzony przez fachowców. Taki wzrost 

kosztów inwestycji jest prawem wolnego rynku. Na to nic się nie poradzi. Jest rok wyborczy 

i każdy próbuje ugrać coś dla siebie. Takie wysokie kwoty są próbą testowania rynku. Średnio 



w tym roku koszty inwestycji drogowych wzrosły 10-20%. Na razie trzeba poczekać co będzie 

dalej.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że założeniem przetargu jest aby inwestor przedstawił 

kosztorys. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że podjęto już stosowne uchwały 

dotyczące remontu tej drogi, w których mowa jest o pomocy finansowej w wysokości 5 mln zł. 

Wiceprzewodniczący poprosił o podpisanie umowy w wysokości do 5 mln zł, po czym zwrócił 

się z pytaniem czy porozumienie jest podpisane i w jakiej formie? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że porozumienie jest podpisane, iż finansowanie jest po 

połowie.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem co będzie w sytuacji gdy 

inwestycja będzie wymagała wkładu 13 mln zł? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że jest to „wróżenie z fusów”. Jeżeli koszt inwestycji nie 

spadnie, to zawsze można prosić o rozłożenie finansowanie na 3 lata. Należy poczekać na 

rozstrzygnięcie przetargu, inwestycja realizowana będzie przez 2 lata. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że firmy windując cenę badają rynek.  

Nawiązała się dyskusja między Radnymi. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o spokój i poinformował, że na początku 

rozmów o drodze była mowa o 6 mln zł, później nastąpił wzrost tej ceny do 8 mln zł, następnie 

do 10 mln zł, a teraz stanęło na 17 mln zł. 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że ta kwota nie jest ostateczna, należy poczekać na drugi 

przetarg. Dodała, że do remontu przewidziana jest droga na odcinku Motarzyno-Budowo. Na 

drodze zostanie wykonana nalewka, a także frezowanie asfaltu. W miejscowości Jawory odbyło 

się spotkanie dotyczące remontu drogi powiatowej. Spotkanie miało na celu uświadomienie 

mieszkańcom, że na 4 dni droga będzie wyłączona z ruchu, nie będzie możliwości organizacji 

ruchu wahadłowego, gdyż na to jest zbyt wąsko. Oczywiście wszystkie służby ratunkowe zostaną 

przepuszczone. Mieszkańcy stwierdzili, że nie będzie to dla nich problem, najwyżej zostawią 

samochody w Budowie w okolicach cmentarza, do domu wrócą pieszo, a samochód odbiorą na 

wieczór, jak firma skończy pracę. Mieszkańcy mają świadomość utrudnień, jednak zależy im na 

drodze i sobie poradzą. Ze strony urzędu dwa dni przed przystąpieniem do prac wyjdzie 

informacja o zamknięciu drogi. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że na komisjach Radni nie będą 

opiniować projektu uchwały, decyzja zostanie podjęta na sesji. 

Projekt uchwały nie został zaopiniowany.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o przedstawienie kolejnego projektu 

uchwały jakim był projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej za 2017 rok.  

Pani Dyrektor A. Pietrzak poinformowała, że w 2017 r. rozpoczął się remont Gminnego 

Ośrodka Kultury, skończono go w pierwszej połowie 2018 r. Pozostała sala kominkowa do 

wyremontowania. Przeprowadzony remont wpłynął na finanse ośrodka. Podczas 

przeprowadzania termomodernizacji wyszło wiele nowych spraw, na które wygospodarowano 

znaczne nakłady finansowe z własnego budżetu. Teraz budynek wewnątrz prezentuje się godnie 

m. in. dzięki brygadzie działającej przy urzędzie. Na wielu sprawach udało się zaoszczędzić. 



W kwestii zajęć organizowanych przez GOK skupiono się na najliczniejszych zajęciach.  

W 2016 r. dla GOK-u przekazano salę przy czerwonej szkole, w związku z tym część zajęć 

została tam przeniesiona. W zięciach organizowanych przez GOK uczestniczyli także studenci 

z wymiany, którzy uczyli dzieci języka angielskiego. Na dzień kobiet zorganizowano teatr 

w plenerze „Kobieta a la vendetta”. Podczas zeszłorocznej majówki na scenie wystąpiła Cleo, 

ludzie tłumnie przyszli i bawili się bardzo dobrze. Ośrodek współpracuje ze stowarzyszeniami, na 

potrzeby realizacji projektów przy GOK-u działa stowarzyszenie „Budzimy kulturę”. Dzięki 

temu „akademię seniora” objęto dodatkowymi działaniami. W dniu dziecka uczestniczyli dzieci 

z terenu całej gminy, za pośrednictwem sołtysów zbierano chętnych na transport. Sołtysi 

wspomogli finansowo organizację imprezy, w tym roku powinno udać się bez ich wsparcia 

finansowego. We wrześniu tradycyjnie odbyło się święto plonów. Sporo zajęć odbywa się nie 

tylko w GOK-u, ale także w terenie. W Budowie, Motarzynie i Mienie są organizowane zajęcia 

zumby. Cieszą się zainteresowaniem, jednak tylko ze strony pań. W zeszłym roku pierwszy raz 

zorganizowano gminny bal seniora. Impreza ta była nieodpłatna, uczestniczyło w niej ponad 150 

osób. Mieszkańcy byli bardzo zadowoleni, na parkiecie tańczyły nawet osoby będące na wózku. 

Następnie odbyło się spotkanie opłatkowe. Dodatkowym, niezaplanowanym wydarzeniem był 

jarmark bożonarodzeniowy. Odbył się na skwerku przed czerwoną szkołą. Były osoby, które nie 

wiedziały o tym jarmarku, ale przejeżdżając przez Dębnicę Kaszubską zatrzymywały się. Mimo 

braku zaplanowania w kalendarzu wypaliło to. Ośrodek w roku ubiegłym rozpoczął pilotażowy 

projekt „książka do domu”. Projekt ten jest skierowany do osób niepełnosprawnych, które nie 

mogą udać się do biblioteki. Początkowo projektem objęta była Dębnica Kaszubska wraz z 

miejscowościami w okolicy Dębnicy Kaszubskiej tj. Skarszów Górny, Grabin, Krzywań. Osoby 

niepełnosprawne mogą poprosić Panią bibliotekarkę o przyjazd do domu z książkami. 

Początkowo tylko te miejscowości były obsługiwane, gdyż nie była znana skala zapotrzebowania, 

a za dojazd do każdego mieszkańca trzeba zapłacić. Jednakże ze względu na to, że liczba osób 

zainteresowanych nie była duża, postanowiono w tym roku o rozszerzeniu działania na teren 

całej gminy i jest to około 20 osób.  

Pani Wójt I. Warkocka zwróciła się z pytaniem ile dzieci objętych jest zajęciami? 

Pani Dyrektor A. Pietrzak odpowiedziała, że nie zna dokładnej liczby, ale około 200 dzieci 

korzysta z oferty GOK-u. Bardzo dużo dzieci podwójnie lub potrójnie korzysta z oferty. 

Zmieniono profil działania Ośrodka. Skupiono się na atrakcyjnych zajęciach i porządnych 

imprezach w mniejszej ilości i to przynosi rezultat. Obecnie odpłatność za zajęcia wynosi 

15 zł/miesiąc, a dzieci spotykają się czasami nawet dwa razy w tygodniu na jednych zajęciach. 

Dodatkowo, tak jak i w terenie, przy GOK-u działa nieodpłatna świetlica. Można przyjść, 

poczekać na powrót rodziców, a dziecko w tym czasie ma zapewnioną opiekę, instruktor może 

pomóc odrobić pracę domową itp.  

Radni wyrazili słowa uznania dla przeprowadzonego remontu, budynek stał się bardziej 

nowoczesny, jest schludnie. 

Radny R. Cech podziękował i pogratulował pracy wykonanej w GOK-u. W ofercie jest wszystko, 

począwszy od zajęć dla dzieci, a kończąc na dużych imprezach. Wszystko  idzie w bardzo dobrym 

kierunku.  

Pani Dyrektor A. Pietrzak podziękowała Pani Wójt za danie swobody i przyzwolenia na zmianę 

profilu działalności GOK-u. Dzięki temu można było się rozwinąć. W bieżącym roku, podobnie 

jak w zeszłym roku, ogłoszono nabór uczestników na wakacje organizowane przez Ośrodek, z tą 

różnicą, że zajęcia trwają przez tydzień, a nie przez dwa tygodnie. Postanowiono zebrać cztery 



grupy po 20 osób. Okazało się, że zainteresowanie było tak duże, że potrzeba była otworzyć 

dodatkową piątą grupę. Limit miejsc został wyczerpany w przeciągu niespełna tygodnia. Łącznie 

100 miejsc zostało zapewnione dla dzieci. W porównaniu do roku poprzednim było ich 40. 

Koszt zajęć w wakacje wynosi 200 zł/tydzień. Dzieci będą zwiedzać, będą to wakacje wyjazdowe, 

nie będą siedzieć na miejscu. Do tej pory można było przyglądać się innym ośrodkom, teraz 

zdarzają się telefony z pytaniami jak się udało zachęcić dzieci do uczestnictwa w zajęciach? Ich 

oferta jest bardzo podobna, jednak nie ma takiego zainteresowania. W planach jest także występ 

teatru „Że ho ho”, na który Radni otrzymali zaproszenie.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że oferta to nie wszystko, duże znaczenie 

ma kadra organizująca zajęcia. 

Radny R. Cech zwrócił się z pytaniem gdzie wystąpi teatr „Że ho ho”? 

Pani Dyrektor A. Pietrzak odpowiedziała, że zgodnie z wolą reżysera występ artystów nie 

wchodzi w grę na sali gimnastycznej. Jednak widział on salę kominkową, a jej obecny wystrój 

bardzo pasuje do wizji, więc tam odbędzie się spektakl. Do remontu została tylko ta sala. Może 

uda się zaoszczędzić trochę pieniędzy na koniec roku, tak aby cały budynek był już 

wyremontowany. Jeżeli nie uda się zebrać pełnej kwoty, to Pan Dyrektor będzie prosić 

o zabezpieczenie środków. Gdy zostanie zrobiona elewacja koszty ponoszone na remonty się 

zmniejszą, zostaną bieżące remonty. 

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że sala kominkowa oddana jest do użytku, nie jest zamknięta, po 

prostu nie została wyremontowana. Termomodernizacja została przeprowadzona, pozostała do 

zrobienia tylko estetyka tej sali.  

Pani Dyrektor A. Pietrzak poinformowała, że stowarzyszenie „Budzimy Kulturę” wygrał projekt 

na organizacje kuchni przy sali czerwonej szkole, która bardzo się przyda przy organizacji imprez. 

Jako, że zostanie zrobiona ze środków na projekt, to seniorzy w ramach swoich zajęć będą 

startować w konkursie na lokalną potrawę, będącą wizytówką naszej gminy. Seniorzy przygotują 

swoje propozycje, mieszkańcy wybiorą najlepszą potrawę, prezentowaną także na naszym stoisku 

na festynach/imprezach w terenie. Przy GOK-u powstanie garncarnia.  

Pani Sołtys G. Stenka poinformowała, że brała udział w projekcie dla seniorów i była 

zachwycona. Opinie uczestników imprez też są bardzo pozytywne.  

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że widać po frekwencji, iż coraz więcej uczestników 

bierze udział w imprezach organizowanych przez GOK. Wiele osób z niecierpliwością czeka na 

zapowiedź kolejnej gwiazdy na imprezie.  

Pani Dyrektor A. Pietrzak oznajmiła, że bardzo budujące jest to, że coraz więcej osób korzysta 

z oferty. 

Przewodniczący Rady K. Badowski dodał, że cykliczne imprezy organizowane przed zmianą 

profilu funkcjonowania GOK-u były takie same, niczym się nie różniły. Teraz jest inaczej, 

obecnie ludzie czekają na imprezę. Każda gwiazda jest inna i ludzie czekają na nie. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że słowa uznania należą się też młodzieży, która bardzo 

ładnie się bawiła, nie było żadnych incydentów, nikt nie przesadził z alkoholem. 

/Radny Witold Leśniewski opuścił posiedzenie/.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radych ma 

jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do opiniowania.  



W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały został zaopiniowany w stosunku 

/10 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki 

stwierdził jednogłośne zaopiniowanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki przeszedł do ostatniego projektu uchwały 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok.  

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że zwiększono plan dochodów bieżących o kwotę 

119.201 zł, a w tym: 

- zwiększono plan o kwotę 118.901 zł z tytułu zwiększenia części oświatowej subwencji 

Ogólnej. Na oświatę zabezpieczono 100% środków, więc ta kwota może iść na inne cele.  

- zwiększono plan dochodów o 300 zł z tytułu dotacji celowej w ramach RPO WP na lata 2014-

2020 na realizację umowy partnerskiej z Caritas Ordynariatu Polowego Wojska Polskiego 

z siedzibą w Warszawie na realizację projektu pn. ,,Nowa szansa” realizowanego przez Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej. 

- zwiększono plan wydatków na realizację zadania inwestycyjnego pn. ,,Przebudowa 

i modernizacja drogi osiedlowej w m. Starnice” o kwotę 36.902 zł. Na drogę jest dofinansowanie 

z Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. W związku ze wzrostem kosztów przeznaczonych na 

tę drogę udział gminy się zwiększa, 

- zwiększono plan wydatków na budowę i rozbudowę placów zabaw w sołectwach Mielno 

i Gałęzów o 4.515 zł, realizowanych z funduszu sołeckiego, 

- zmniejszono plan wydatków o 79 zł na zakup kosiarki dla sołectwa Gogolewo, realizowanego 

z funduszu sołeckiego, 

- zmniejszono plan wydatków o 971 zł na rozbudowę sieci oświetlenia ulicznego na terenie gminy 

(dot. sołectwa Gogolewo i Gałęzów), realizowanej z funduszu sołeckiego, 

/Radny Witold Leśniewski powrócił na posiedzenie/. 

- zwiększono plan wydatków na realizację zadania inwestycyjnego pn. ,,Budowa sali 

gimnastycznej wraz z boiskiem wielofunkcyjnym przy Zespole Szkół w Gogolewie” o kwotę 

8.970 zł. Wzrost kwoty spowodowany jest koniecznością wykonania przyłącza energetycznego. 

Umowę przedwstępną dali inną, później na fakturze była dużo wyższa kwota.  

Sekretarz R. Krawczyk doprecyzował i wyjaśnił, że Energa w umowie przedwstępnej zawiera 

orientacyjny koszt, nie są to precyzyjne kalkulacje. Na budowę tego przyłącza firma poniosła 

koszty w wysokości około 30 tys. zł. Kwota jaką musi zapłacić gmina jest niższa, jak koszt 

wykonania przyłącza. 

-  zwiększono wysokość dopłat dla Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. w Dębnicy 

Kaszubskiej o kwotę 69.564 zł z przeznaczeniem na zapłatę kar umownych wraz z odsetkami. 

Nie wiadomo na ile rat zostanie rozłożona kara  za zerwanie umowy z Energą.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem co ze zwrotem pensji byłego prezesa? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że trwa postępowanie. Jeszcze nie mamy decyzji w tej 

sprawie. Poinformowała, że w piątek pojawił się problem, a mianowicie wykryto bakterię E.coli 

w wodzie w Gogolewie i okolicznych miejscowościach czerpiących wodę z tego ujęcia. Podjęto 

działania mające na celu ustalenie skąd wzięła się ta bakteria. Postanowiono, że zostaną 

sprawdzone prywatne ujęcia wód mieszkańców. 

Skarbnik M. Malinowski dodał, że zmianom uległ załącznik nr 5 do uchwały czyli fundusz 

solecki. Zaktualizowano wydatki ponoszone przez sołectwa, jednak jeszcze nie wszystkie 



przedstawiły uchwały, bez których zmiany nie mogą obowiązywać. Prosił pracownika aby 

przekazał informację do sołectw, że uchwały sołeckie muszą być podjęte przed 23 maja. 

Przewodniczący Rady wraz z Wiceprzewodniczącym Rady poinformowali, że odbyło się 

spotkanie Komisji Infrastruktury i Budżetu z Panią Prezes ZGK. Na tym spotkaniu Radni doszli 

do wniosku, że warto spotkać się całą radą z Panią Prezes, ze względu na ważność poruszanych 

tematów. Została też poruszona sprawa sytuacji spółki SPV. Należy zastanowić się co robić dalej. 

Były wnioski, warto aby na wspólne posiedzenie zaprosić Panią Prezes. Na sesji będzie 

przedstawione sprawozdanie. Wszyscy Radni otrzymali informację o posiedzeniu komisji z Panią 

Prezes. Kto był zainteresowany mógł w nim uczestniczyć, niestety spotkanie odbyło się tylko 

w gronie komisji. Sytuacja pod kątem finansowym jest bardzo słaba. Potrzebna jest modernizacja 

oczyszczalni ścieków. Największym problemem jest spółka SPV i metale ciężkie, które są 

przekazywane wraz ze ściekami. Pomysł na rozwiązanie tego problemu jest, a mianowicie chodzi 

o peletowanie odpadu suchego. Można go sprzedać, ale tylko w przypadku, gdy nie będzie 

przekraczał norm, a mimo wszystko jest to przez spółkę ograniczane przez metale ciężkie.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że gdyby miało się 700 tys. zł na inwestowanie byłaby 

zupełnie inna rozmowa. Trzeba dążyć do inwestycji.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że być może 3 mln zł trzeba będzie 

dołożyć do inwestycji drogowej. Nie ma skąd brać pieniędzy, a kolejne potrzeby się pojawiają. 

Być może warto rozważyć rezygnację z funduszu sołeckiego? 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że fundusz musi pozostać. Są to środki sołectw na 

inwestycje, a poza tym w jakiejś części on zawsze wraca.  

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że jeżeli nie stać nas na pewną inwestycję, to 

lokalnie sołectwa działają na własną rękę.  

Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że różne formy realizacji inwestycji są rozważane. Pod uwagę 

bierze się dofinansowanie z funduszu ochrony środowiska, lub leasing taśmy. Ta inwestycja 

pozwoliłaby zaoszczędzić pieniądze, gdyż ilość transportu by się zmniejszyła, a dodatkowo 

można zarobić na sprzedaży granulatu.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że dla rolników ten granulat byłby bardzo 

pomocny. SPV powinno zrzucać ścieki na tyle oczyszczone, aby spełniały normy, aby nie 

zatruwały naszych ścieków komunalnych. Jeżeli nie odbierzemy ścieków przekraczających 

wartości, to może coś się zmieni w działalności spółki. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że ścieki muszą zostać odebrane. SPV w ostateczności 

może zapłacić karę, za przekroczenie norm. Nie ma opcji aby ktoś wyrzucał ścieki przekraczające 

wartość, a my będziemy za to płacić. Za zrzuty ścieków ciężkich firma musi zapłacić.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że w Jego opinii te 200 tys. zł wydawane na 

wywóz odpadów bierze się przez te metale ciężkie.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że spółka SPV zrobiła małą oczyszczalnię ścieków, ale 

i tak wszystkie ścieki przekraczają normę.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zaproponował, aby zwiększyć kwotę za odebranie 

odpadów. ZGK jest tematem priorytetowym.  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że mówiąc o ZGK należy mówić o dwóch rzeczach. W spółce 

zaczyna się porządkować wiele spraw i dużo rzeczy wychodzi na jaw. Od 2010 roku spółka 

dziwnie funkcjonowała, a teraz zbierane jest tego żniwo. Bez wsparcia gminy spółka nie ma 

możliwości funkcjonowania.  



Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że łączne zobowiązania ZGK wynoszą 

4,5 mln zł. Być może Pani Prezes wystąpi z wnioskiem do gminy o pomoc finansową, bo bez 

tego sobie nie poradzi. Jest to zakład służący mieszkańcom, być może świadczy swoje usługi po 

kosztach.  

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że trzeba obrać jakiś kierunek w stosunku do ZGK. Nie jest to 

zakład budżetowy, a spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radych ma 

jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały został zaopiniowany w stosunku 

/11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki 

stwierdził jednogłośne zaopiniowanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki przeszedł do Planu zbywania i obciążania 

nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że działki o numerach 1355, 1356, 1357, 1358 położone są 

na Osiedlu Północ w Dębnicy Kaszubskiej. Dzięki temu, że została doprowadzona kanalizacja do 

działek na osiedlu północ przed budową drogi Akacjowej, to mamy możliwość sprzedaży tych 

działek za atrakcyjną cenę. Po jednej stronie drogi działki zostały już sprzedane, a teraz przyszła 

kolej aby uruchomić następne. 

Działka nr 251 obręb Budowo, jest to działka za przystankiem. Właściciel działki sąsiedniej jest 

zainteresowany wykupem tej nieruchomości.  

Działka nr 114 obręb Dębnica Kaszubska jest to działka na polepszenie warunków.  

Działka nr 155 obręb Brzeziniec, to działka usytuowana w bardzo ładnej okolicy, zaledwie 

7 minut drogi do Słupska. W okolicy pojawiają się zabudowania, więc zasadne jest aby 

przeznaczyć ją na sprzedaż.  

Radna W. Masłyk poinformowała, że mieszkańcy chcieliby aby ta nieruchomość została 

w zasobie gminy. Jest to urokliwe miejsce, mogące służyć mieszkańcom. Byłoby to miejsce 

kulturalne dla wsi. 

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w Borzęcinku znajduje się ładna działka, która służy 

mieszkańcom, jest w centrum wsi, nie jest tak oddalona. Życie mieszkańców powinno skupiać się 

w centrum.  

Działka nr 50 obręb Brzeziniec została wycofana z planu.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państw Radnych ma 

jeszcze jakieś pytania do Planu? W związku z brakiem pytań przeszedł do jego opiniowania.  

W wyniku głosowania Plan zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy 

Dębnica Kaszubska  został zaopiniowany w stosunku /10 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący 

się.  

Ad. 3 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oświadczył, że materiały do zaopiniowania 

zostały wyczerpane, wobec czego przeszedł do omawiania spraw bieżących i poinformował, że 

wpłynęło pismo dotyczące podziału sołectwa Starnice-Troszki.  



Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że aby rozpocząć procedurę podziału sołectwa należy 

przeprowadzić konsultacje społeczne. Pytanie brzmi czy ze strony Państwa Radnych będzie na to 

przyzwolenie?  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oświadczył, że są podpisy pod wnioskiem mieszkańców 

zarówno Starnic jak i Troszek. Swą decyzję argumentują brakiem więzi, brakiem połączenia 

utwardzoną drogą. Jeżeli nie chcą tworzyć sołectwa, to może przyjąć ich do Sołectwa 

Dobieszewo? W przypadku podziału wpłynie wniosek o budowę świetlicy, o pomoc w rozwoju 

sołectwa. Jako 40-osobowe sołectwo będzie tworzyło najmniejsze sołectwo w gminie. Jest 

przykład sołectwa Żarkowo, które ma chociaż świetlicę, a to sołectwo nie miałoby nic. Za chwilę 

mogą pojawić się wnioski o organizację miejsca spotkań, miejsca rozrywki.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jeżeli nie zdąży się do końca września z procedurą, to 

Troszki zostaną wyłączone z funduszu sołeckiego. Do września na pewno nie zdąży się utworzyć 

nowego sołectwa, a więc procedurę należy rozpocząć od przyszłego roku, aby nie stracić 

możliwości ubiegania się o fundusz.  

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy na najbliższą sesję może 

zostać przygotowany projekt uchwały?  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że wniosek, który wpłynął, nie jest czymś co bezwzględnie 

trzeba realizować. Jeżeli jest przychylność, to przystąpimy do realizacji podziału.  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że należy przekazać informację dla sołectwa. 

Pani Wójt I. Warkocka zaproponowała spotkanie z mieszkańcami. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poparł propozycję spotkania i zwrócił się z pytaniem czy 

mieszkańcy wolą tworzyć nowe sołectwo, czy może chcą zostać przyłączeni do innego sołectwa. 

Zwrócił się także z pytaniem czy należy to spotkanie traktować jako konsultacje? 

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że tego spotkania nie traktowałby tak oficjalnie. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa 

Radnych ma jeszcze jakieś pytania, uwagi lub sugestie? W związku z brakiem zgłoszeń o godz. 

13:00 zamknął posiedzenie komisji wspólnych. 

Protokołowała 
Emilia Szymaniuk 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
Dębnica Kaszubska 
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